
    
   Sida 1 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Rätt utdraget intygar 
och juridiskt bindande  

Sammanträdesprotokoll kommunstyrelsens 
allmänna utskott 2022-10-11 

Plats och tid Kommunhuset, sessionssalen och digitalt, tisdag 11 oktober 2022, 
klockan 08:30-12.01 

 
Beslutande Kjell Öjeryd (v) 
 Pia Sjöberg (s) 
 Katarina Lövgren (s), digitalt 
 
Tjänstgörande ersättare Inger Stenlund (v), tjänstgör för Kjellan Grundström (v) 
 Carina Selbrand (c), tjänstgör för Kristina Axelsson (c) 
Ersättare Jan Lövgren (s), digitalt 
 
Övriga deltagare Mats Engman, kommunchef 

Sara Grundström, kommunsekreterare 
Marie Strinnholm, HR-Chef §§ 93-94, 96 
Simon Sundström, Teknisk chef § 94 
Erika Hjukström, Chef Utveckling §§ 94, 99-100 
Johan Svensson, Beredskapssamordnare§ 95 

 
Utses att justera Katarina Lövgren (s) 
 
Justeringens tid och plats Protokollet justeras digitalt, information om datum för signering 

återfinns på sista sidan. 
 
Underskrifter Sekreterare Sara Grundström Paragrafer 90-101 
   
 Ordförande Kjell Öjeryd (v) 
   
 Justerande Katarina Lövgren (s) 
__________________________________________________________________________________ 
 
 BEVIS/ANSLAG 
 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Kommunstyrelsens allmänna utskott 
Sammanträdesdatum 2022-10-11 Paragraf 90-101 

Datum för anslagets uppsättande  Anslaget tas ner efter   

Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset, kanslienheten 
 
Underskrift  
 Sara Grundström 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2022-10-11 2 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 90    
 
Fastställande av ärendelistan 
 
Allmänna utskottets beslut 
Ärende Uppföljning investeringsprojekt, stryks från dagens ärendelista. Den 
fastställs därefter enligt följande; 
 
1. Mötets öppnande 
2. Upprop 
3. Val av justerare 
4. Meddelanden 
5. Information ordförande och kommunchef 
6. Personalärende 2022 2022/38 
7. Budgetuppföljning  
8. Information från beredskapssamordnare  
9. Medel till lärarlönelyftet 2016/345 
10. Medborgarförslag – Bygga cykelbana pumptrack 2021/508 
11. Kommunens mål 2023 2022/457 
12. Handlingsplan Bygdemedel 2023 2022/461 
13. Letter of intent Swedish Lapland Visitors Board 2022/349 
14. Sammanträdesdagar 2023 2022/436 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2022-10-11 3 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 91    
 
Meddelanden 
 
Allmänna utskottets beslut 
Lägger meddelandena till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Förteckning över inkomna meddelanden; 

 
1. Länsstyrelsen - Beslut om tillstånd till ingrepp i fornlämning för 

delundersökning av härdar i Sorsele, handlingsid 2022.4447. 
2. Regeringskansliet - Uppdrag att vidta energibesparingsåtgärder inom den 

statliga förvaltningen, handlingsid 2022.4705. 
3. Vattenmyndigheten - Beslut om förvaltningsplaner och åtgärdsprogram för 

vatten 2022-2027, handlingsid 2022.4624. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2022-10-11 4 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 92    
 
Informationer 
 
Allmänna utskottets beslut 
Informationerna noteras. 
 
Kommunchefen informerar bland annat om; 
− Varit på mycket trevligt möte till Ammarnäs och träffat pensionärerna där. 

De kom med både negativ och positiv kritik. Informerade om rekryteringar. 
Den verksamhet som syns mest är teknisk verksamhet och där har det pågått 
rekryteringar och det har märkts. 

− Bilupphandling – Vårt avtal går ut till nästa höst och avser i första hand 
personbilarna inom hemtjänsten. Haft ett inledande möte med 
upphandlingsfunktionen igår och målsättningen är att upphandla elbilar. 
Kommer även att bli så då servicebilarna ska upphandlas. Elbilar inom 
omsorgen kan leda till vissa verksamhetsförändringar för att det ska fungera. 

− Har en elupphandling på gång. Kommunen har en förbrukning på 4,2-4,3 
miljoner kwh per år. Tar hjälp av en specialist på elupphandling. 

− Arbetsmiljöutbildning med alla chefer och skyddsombud förra veckan. 
− Fått möjlighet att nominera årets vardagshjälte och kommunen lämnade 

förslag på ett antal kandidater. Det blir Sorsele SK som utses till årets 
vardagshjälte på grund av deras arbete i vintras för insamling av medel till 
krigsoffren i Ukraina. 

− Arena Sorsele – Gjorde förra veckan klart med en projektledare som 
kommer att starta upp i november. Känns bra. Startdatum är då snön är 
borta, då ska spaden i jorden. Upphandlingen kommer att påbörjas efter 
årsskiftet. 

 
Ordförande informerar bland annat om; 
− Har träffat pensionärerna i Ammarnäs tillsammans med kommunchefen. Det 

var fullsatt. De har funderingar om lokalen och när det blir flytt till skolan. 
De har fått löfte om att få vara delaktiga i processen då skolan ska byggas 
om. Budgeten för ombyggnation är flyttad till 2023, så inget kommer att 
hända innan dess. Förutsättningarna har förändrats med bland annat fler 
elever. Projektet kan därför se annorlunda ut nu än tidigare. Viktigt att de får 
veta att de får vara kvar, de vill ha ett nytt hyresavtal med ny innebörd. Det 
kom även upp andra saker till exempel Trafikverkets ansvar med 
upprensning längs riksväg 363 så att man ser älven bättre. Sopor kom upp 
samt ett staket som ramlat ihop vid återvinningsstationen för tre år sedan 
och som ännu inte är åtgärdade. Detta är ett irritationsmoment och måste 
åtgärdas snarast. Håller med pensionärerna och uppmanar dem att fortsätta 
driva deras frågor. 

− Spelmanstämma är invigd. Deltog där tillsammans med fritids- och 
kulturchefen. Mycket folk, även om det inte var så mycket Sorselebor. Ser  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2022-10-11 5 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 92, forts. 
 
att vissa delar av föreningslivet har haft svårt att återhämta sig efter 
pandemin, men Sorsele spelmän är aktiva på grund av eldsjälar som Carina 
Bergström. 

− Varit ett frukostmöte på Sorsele Buss och Taxi. Tanken är att det ska vara 
frukostmöte en gång per månad och nästa gång är då eleverna ska ha Prao. 
Sorsele Buss har investerat mycket i nya lokaler och tre nya bussar. De har 
för avsikt att köra flygtransfern med en elbil. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2022-10-11 6 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 93   Dnr 2022/38-029 
 
Personalärenden 
 
Allmänna utskottets beslut 
− HR-chefen får mandat att fortsätta utreda samarbetet för gemensam 

löneadministration och system med Dorotea och Åsele med gemensamt 
lönesystem. 

− I övrigt noteras informationen. 
 
Ärendebeskrivning 
Åtgärdsplaner: 
− Återkoppling 
− Rapporter (sjuktal, semestersaldon) 
− Pågående frågor (Inspektion av arbetsmiljöverket, utbildning arbetsmiljö, 

utbildning av nya chefer, kompetensförsörjning, Samverkansavtal, 
lönekartläggning) 

− Rekrytering 
− Framtida frågor (sjukfrånvaro löneadministration) 

 
Sjukfrånvaro 
Sjukfrånvaro i hela kommunen: 
Januari-september 2022 2021    
Total sjukfrånvaro 6,7 % 6,9 % 
Korttidsfrånvaro 2,6 % 1,7 % 
Långtidsfrånvaro 4,1 % 5,2 % 
 
Sjukfrånvaro per verksamhet januari-september 2022: 
Stödverksamheten  3,6 % 
Tekniska verksamheten 5,1 % 
Utvecklingsverksamheten 6,6 % 
Omsorgsverksamheten  5,0 % 
Utbildningsverksamheten 8,6 % 
Samhällsbyggnadsverksamheten 1,6 % 
 
Dagsbild:  
6,8 % (16 medarbetare frånvarande) med orsak stressrelaterade besvär, 
förkylning och allmänna sjukdomsbesvär. Åtgärd är tydlig rutin för chefen om 
hur man behöver vidta åtgärder, utbildning och information till våra chefer 
under hösten enligt ny policy, riktlinje och rutin samt påminnelse från HR-chef 
till berörd chef. 
 
Pågående frågor 
− Inspektion av Arbetsmiljöverket – klart och godkänt. 
− Utbildning arbetsmiljö – genomförd. 
− Utbildning av nya chefer – löpande. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2022-10-11 7 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 93, forts. 
 

− Översyn av samverkansavtalet – första träff 26 oktober. 
− Kompetensförsörjning – nu och på sikt. 
− Fortsatt översyn och framtagande av styrdokument och riktlinjer 

(exempelvis riktlinje för ledighet) – pågående (hela personalpolitiska 
handlingsprogrammet). 

− Upphandling företagshälsovård – upphandlingen ligger ute nu. 
Anbudsöppning 24 oktober. Förhandling med kommunal 1 november.  

− Lönekartläggning – ej påbörjad ännu på grund av resursbrist. 
 
Lönesystem 
Avtal ”drift och underhåll” – löper ut vid årsskiftet. Nuvarande samarbete 4-
klövern (Sorsele, Åsele, Dorotea, Vilhelmina). 
 
Beslutsunderlag 
Bildspel och muntlig information från HR-chef Marie Strinnholm 
 
Förslag till beslut 
Kjell Öjeryd (v) – HR-chefen får mandat att fortsätta utreda samarbetet för 
gemensam löneadministration och system med Dorotea och Åsele med 
gemensamt lönesystem. Övrig information noteras. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
HR-Chef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2022-10-11 8 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  
 

Au § 94 Dnr 2022/ 
 
Budgetuppföljning 
 
Allmänna utskottets beslut 
Godkänner budgetuppföljningen och uppmanar verksamheterna till fortsatt 
återhållsamhet. 
 
Ärendebeskrivning 
Allmänna utskottet är ansvarigt för budgetuppföljning gällande stöd, teknisk 
och utvecklings verksamheten. 
 
Budgetuppföljning för perioden januari till augusti: 
Allmänna verksamheten – Störst positiv avvikelse mot budget har bredband 
med +241 000 kronor och ekonomikontoret med +213 000 kronor. Störst 
negativ avvikelse mot budget har Länstrafiken med -1 830 000 kronor. Totalt 
beräknas verksamheten få ett underskott på året med -610 000 kronor mot 
budget. 
 
Utvecklingsverksamheten – Störst positiv avvikelse mot budget har kommunal 
medfinansiering projekt med +285 000 kronor och näringslivsenheten med 
+231 000 kronor. Störst negativ avvikelse mot budget har projektkontor 
med -1 318 000 kronor och lärcentrum med -343 000 kronor. Totalt beräknas 
verksamheten få ett underskott på året med -897 000 kronor. 
 
Tekniska verksamheten – Störst positiv avvikelse mot budget har lokaler vård 
och omsorg med +700 000 kronor och lokaler pedagogisk verksamhet med 
+500 000 kronor. Störst negativ avvikelse mot budget har vinterväghållning 
med -900 000 kronor och affärs- och industrilokaler med -541 000 kronor. 
Totalt beräknas verksamheten få ett överskott på året med +150  000 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information från HR-chef Marie Strinnholm, teknisk chef Simon 
Sundström, utvecklingschef Erika Hjukström och kommunchef Mats Engman 
 
Förslag till beslut 
Kjell Öjeryd (v) - Godkänner budgetuppföljningen och uppmanar 
verksamheterna till fortsatt återhållsamhet. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
 
 
Beslut sänds till: Berörd verksamhetschef, ekonomienheten  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2022-10-11 9 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 
Au § 95   Dnr 2022/ 
 
Information från beredskapssamordnare 
 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Beredskapssamordnare information bland annat om; 
Överenskommelse om krisberedskap 2019-2022 

− Risk- och sårbarhetsanalys 
− Planering 
− Geografiskt områdesansvar 
− Utbildning och övning 
− Rapportering 

 
Överenskommelse om civilt försvar 2018-2020 (reviderad till 2022) 

− Kompetenshöjning gällande totalförsvar 
− Säkerhetsskydd 
− Krigsorganisation och dess bemanning 
− Ledning 
− Geografiskt områdesansvar 
− Rapportering 

 
Beslutsunderlag 
Muntlig genomgång och bildspel av beredskapssamordnare 
 
Förslag till beslut 
Kjell Öjeryd (v) - Att notera informationen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
 
 
Förslag sänds till: Beredskapssamordnaren 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2022-10-11 10 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 
Au § 96   Dnr 2016/345-024 
 
Medel till lärarlönelyftet 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
− Alla lärare med legitimation ska fortsatt få lärarlönelyft under 

verksamhetsåret 2023. Ingen ändring görs av utbildningsverksamhetens 
befintliga ram. Medlen ska således tas ur befintlig driftsbudget. 

− Årlig uppföljning av lärarlönelyftet ska ske. 
− Beviljas tom år 2024. 
 
Ärendebeskrivning 
År 2016 beslutade man i Sorsele kommun att alla legitimerade lärare skulle 
uppbära lärarlönelyft så länge som kommunen får statsbidrag för 
lärarlönelyftet. Se bilaga 1 och bilaga 2.  
 
I budgetpropositionen för 2022 aviserade regeringen att lärarlönelyftet skulle 
flyttas till likvärdighetsbidraget för att minska den administrativa bördan för 
huvudmän. Utifrån detta så beslutade budgetberedningen under våren att 
minska utbildningsverksamhetens totala budgetram för år 2023 motsvarande 
det belopp man tillskjutit för att ge alla legitimerade lärare lärarlönelyft. En 
summa som uppgick till 460 000 kronor.  
 
Det har uttryckts oro över den föreslagna flytten av medel, och regeringen har 
lyssnat till den. Regeringen har därför fört samtal med representanter för bland 
annat fackförbund, huvudmän, skolmyndigheter och Sveriges Kommuner och 
Regioner. 
 
2022-06-15 aviserade regeringen att de har för avsikt är att låta medlen ligga 
kvar i lärarlönelyftet tills en översyn gjorts av lärarlönelyftet och andra riktade 
statsbidrag inom skolområdet. Regeringen kommer nu att göra en översyn av 
strukturen för de olika anslagen och statsbidragen som ingår i dem. Därför är 
regeringens avsikt att låta medel för lärarlönelyftet ligga kvar som tidigare för 
det kommande läsåret 2023/2024. 
 
Regeringen avser att återkomma med förslag på hur konstruktionen av 
lärarlönelyftet och andra riktade statsbidrag på skolområdet bör se ut för att 
bidragen på bästa sätt ska nå sina syften. 
 
Detta betyder att budgetberedningens beslut att ta bort medlen för 
lärarlönelyftet strider mot tidigare politiskt fattat beslut om att samtliga 
legitimerade lärare ska ges lärarlönelyft utifrån förutsättningen att man får 
bidraget från staten.  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2022-10-11 11 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 96, forts. 
 
Lärarlönelyftet kostar ungefär en miljon kronor årligen för Sorsele kommun 
och det statliga bidraget har de senaste tre åren varit:  

- 2021: 499 229 kronor 
- 2020: 548 906 kronor 
- 2019: 596 000 kronor 

 
År 2019 beslutade kommunstyrelsen efter ett förslag från skolchefen att rektor 
ska få avgöra om ett lärarlönelyft ska utgå eller ej. Detta är dock ingenting som 
tagits till praktiken. Det vill säga att samtliga legitimerade lärare har, oaktat 
arbetsinsats, har fått lärarlönelyftet. Se bilaga 3 och bilaga 4. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande HR-chef 2022-09-27 
Synpunkter Lärarnas riksförbund 
Kommunstyrelsen 2022-09-13 § 132 
Kommunstyrelsen 2019-10-29 § 136 
Social- och utbildningsutskottet 2019-08-27 § 78 
Kommunstyrelsen 2017-11-15 § 176 
Kommunstyrelsen 2016-11-08 § 119 
 
Förslag till beslut 
HR-chef - Enligt önskemål presenteras två förslag till beslut, enligt nedan: 
1. Alla lärare med legitimation ska fortsatt få lärarlönelyft under 

verksamhetsåret 2023. Ingen ändring görs av utbildningsverksamhetens 
befintliga ram. Medlem ska således tas ur befintlig driftsbudget.  

2. Upphäv tidigare politiskt beslut som medger att alla lärare med 
lärarlegitimation ska ha lärarlönelyft och följ Skolverkets riktlinjer om vem 
som är berättigad lönelyftet. Ansvarig rektor får i uppdrag att göra 
avvägning och bedömning i frågan om vem som ska tilldelas lärarlönelyft 
eller inte utifrån givna kriterier. 

 
Kjell Öjeryd (v) – Enligt förslag 1 med årlig uppföljning av lärarlönelyftet. 
Beviljas tom år 2024. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att allmänna utskottet beslutar enligt förslag 1 med Öjeryds 
tillägg. 
  
 
Förslag sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2022-10-11 12 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 
Au § 97   Dnr 2021/508-106 
 
Medborgarförslag – Bygga cykelbana pumptrack 
 
Allmänna utskottets beslut 
Ärendet återremitteras för vidare beredning. Utred bland ungdomar om det 
finns ett intresse för en bana, vad är kostnaden för banan, bidragsmöjligheter 
och lokalisering. 
 
Ärendebeskrivning 
Kultur- och fritidsenheten har fått i uppdrag att besvara inkommit 
medborgarförslag avseende att bygga en pumptrack/cykelbana. 
Förslagsställaren menar att det finns sådana anläggningar i många andra 
kommuner och att det därför också borde göra så även i Sorsele. En 
pumptrack/cykelbana skulle också vara motiverat genom att det får 
ungdomarna i rörelse vilket kommunen eftersträvar menar frågeställaren. 
 
Beslutsunderlag 
Kultur- och fritidschefens tjänsteutlåtande 2022-09-23 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 45 
Kommunfullmäktige 2021-11-08 § 87 
Medborgarförslaget 
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidschefen - Att avslå medborgarförslaget utifrån verksamhetens 
ståndpunkt. 
Pia Sjöberg och Katarina Lövgren (s) – Föreslår att medborgarförslaget tas 
emot för vidare utredning. Förslagsställaren ska inte hänvisas att ta kontakt 
med föreningslivet. 
Kjell Öjeryd (v) – Ärendet återremitteras för vidare beredning. Utred bland 
ungdomar om det finns ett intresse för en bana, vad är kostnaden för banan, 
bidragsmöjligheter och lokalisering. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att allmänna utskottet beslutar enligt eget förslag. 
 
 
Förslag sänds till: 
Kultur- och fritidschef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2022-10-11 13 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 
Au § 98   Dnr 2022/457-011 
 
Kommunens mål 2023 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
Anta uppdaterade mål för 2023. 
 
Ärendebeskrivning 
Inför 2023 så behöver kommunstyrelsen och kommunfullmäktige uppdatera 
målen för 2023. För att inte röra till det allt för mycket föreslås målen inte 
ändras nämnvärt. Det pågår ett arbete med att definiera mål i projekt 
”Sorkinera” som ni känner till. Efter det att resultat från projektet presenterats 
kommer troligtvis målen att uppdateras för att göra det tydligare. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2022-09-29 
Verksamhetsövergripande mål 2023 
 
Förslag till beslut 
Kommunchef - Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta 
uppdaterade mål för 2023. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
 
 
Förslag sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2022-10-11 14 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 
Au § 99   Dnr 2022/461-106 
 
Handlingsplan Bygdemedel 2023 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Godkänna handlingsplanen för år 2023 och skicka den till Länsstyrelsen 
Västerbotten för fastställande. 
 
Ärendebeskrivning 
Bygdemedel är ersättning till de bygder som påverkats av utbyggnaden av 
vattenkraft. Medel som inte behöver avsättas till rennäringen och att ersätta 
skador som orsakats av vattenkraften kan sökas av kommuner och ideella 
föreningar. 
 
Kommunen ska för varje nytt år upprätta en handlingsplan för hur 
bygdemedlen ska användas i kommunen under året och inlämnas till 
Länsstyrelsen i Västerbotten senast 30 november året innan. Handlingsplanen 
fastställs av Länsstyrelsen. Kommunstyrelsen tar i handlingsplanen beslut om 
prioriteringar och medelsramar 
 
Beslutsunderlag 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 2022-09-30 
Handlingsplan bygdemedel 2023 
 
Förslag till beslut 
Utvecklingschef - Godkänna förslaget handlingsplanen för år 2023 och skicka 
den till Länsstyrelsen Västerbotten för fastställande. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
 
 
Förslag sänds till: 
Kommunstyrelsen  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2022-10-11 15 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 
Au § 100   Dnr 2022/349-841 
 
Letter of intent Swedish Lapland Visitors Board 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
− Säger ja till och skriva under Letter of Intent som innebär att Sorsele 

kommun har en vilja att ställa resurser till förfogande i ett framtida bolag i 
syfte att fortsätta utveckla besöksnäringen i kommunens geografiska 
område. 

− Säger nej till de medfinansieringsmodeller som presenteras med synpunkter 
enligt tjänsteskrivelsen. Storleken på de resurser som ska ställas till 
förfogande måste bli väsentligt lägre innan en ekonomisk medfinansiering 
kan bli aktuell. 

 
Ärendebeskrivning 
Besöksnäringen är viktig. Det är ofta en mer jämställd bransch än traditionell 
industri. Det finns god potential att skapa nya/andra typer av arbetstillfällen 
och bidrar till attraktiv livsmiljö i området. Den ger nya investeringar och mer 
skatteintäkter samt bidrar till både fritidsresor och affärs- och arbetsrelaterade 
besök. 
 
Swedish Lapland (SWL) har drivit sin verksamhet till största del via externt 
finansierade projekt och ser nu ett behov att hitta en långsiktig finansiering i 
bolagsform, ett bolag som ska stå för lokal och regional förankring samt vara 
den samordnande och ledande kraften för att uppnå övergripande 
målsättningarna. 
 
Övergripande mål: 
− Attrahera fler besökare till de kommuner som är delägare i bolaget 
− Öka omsättningen inom besöksnäringen i detta område 
 
Swedish Lapland har tagit fram förslag till finansiering och upplägg för bolaget 
och Sorsele kommun ska ta ställning till om man vill delta i processen framåt 
och om det finns synpunkter på organisations- och finansieringsmodellen. 
Enligt förslaget ska kommunerna finansiera en lokal resurs för affärsutveckling 
av besöksnäring samt medfinansierar tillsammans med regionerna 
gemensamma spetskompetenser och verksamhetsstöd. Ett antal förslag har 
presenterats: 
 
− Bryggfinansiering för att i lugn och ro arbeta vidare med bolagsbildning och 

finansieringsfrågor. Max två år. Här dras budgeten ner vilket innebär att 
verksamheten inte utför och levererar alla tjänster som bolaget tidigare gjort. 
Vid full finansiering ska det finnas 100% anställd på varje ort och en halvtid 
avdelas för lokalt arbete och en halvtid för regionala arbetet. SWL anställer 
personen. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2022-10-11 16 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 100, forts. 
 
− Grundfinansiering – behövs en budget på 30 miljoner där kommunerna står 

för 2/3 och regionerna för 1/3 totalt 500 000 kronor per år för Sorsele 
kommun 

− Alternativt lägre grundfinansiering, totalt 23 miljoner. Resultatet blir mindre 
lokala resurser. Mer fokus företagsnära arbetet. Resmålets och företagens 
synlighet blir mindre och minskad potential att attrahera fler besökare. 
Totalt för Sorsele kommun 361 000 kronor per år  

 
SWL står som arbetsgivare för lokalt anställd personal. 
 
Mest troligt säger Region Västerbotten nej till medfinansiering som ligger på 
2,3 miljoner oavsett typ av finansiering. Det betyder att Skellefteå och Sorsele 
kommun, som är de två kommuner som ligger i Västerbotten, förutom sin egen 
finansiering även måste finansiera Region Västerbottens del. Region 
Västerbotten har signalerat att de har fullt fokus på uppdraget att utveckla det 
egna länet och finansiera det egna ”Region Västerbotten Turism”. Vad gäller 
basfinansieringen av SWL med kärnverksamhet i Norrbotten upplevs svalt. 
Region Norrbotten finansierar inte heller näringslivsutveckling i annat län. 
 
Beslutsunderlag 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 2022-09-30 
Förtydligande om frågan kring Letter of Intent 
Letter of Intent och brygga 
SLVB_Affärsplan 2022-2025 
Ägarprocessen i sammanfattning juni 22 
 
Förslag till beslut 
Utvecklingschef - Att säga ja till och skriva under Letter of Intent som säger att 
Sorsele kommun har en vilja att ställa resurser till förfogande i ett framtida 
bolag i syfte att fortsätta utveckla besöksnäringen i det geografiska område 
som kommunen är. Att säga nej till de medfinansieringsmodeller som 
presenteras med synpunkter enligt tjänsteskrivelsen. Storleken på de resurser 
som ska ställas till förfogande måste bli väsentligt lägre innan en ekonomisk 
medfinansiering kan bli aktuell. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
 
 
Förslag sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2022-10-11 17 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 101   Dnr 2022/436-006 
 
Sammanträdesdagar 2023 
 
Allmänna utskottets beslut 
Sammanträdesdagar fastställs enligt följande: 
7 februari, 11 april, 30 maj, 29 augusti, 10 oktober, 21 november. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige, nämnder och utskott ska fastställa sammanträdesdagar 
för kommande år. Eftersom utskotten sammanträden ska ligga i anslutning till 
kommunstyrelsen, ska de själva fatta beslut om sina sammanträdesdagar efter 
det att kommunstyrelsen fattat beslut. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 
Kommunstyrelsen 2022-09-13 § 154 
Kommunfullmäktige 2022-09-26 § 107 

 
Förslag till beslut 
Kommunsekreteraren - Sammanträdesdagar fastställs enligt följande: 
7 februari, 11 april, 30 maj, 29 augusti, 10 oktober, 21 november. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Hemsidan 
Kommunledningsgruppen 
Kansliet 

 

Vi
sm

a 
Ad

do
 ID

-n
um

m
er

 : 
c3

d8
96

b2
-1

e2
6-

4e
1e

-9
de

a-
00

11
b3

50
4b

61



Dokumentet är signerat med Visma Addos tjänst för digital signering.
Signaturerna i detta dokument är juridiskt bindande. Undertecknarens identitet är registrerad och listad här nedan.

Med min signatur bekräftar jag innehållet i ovanstående dokument.

Serienummer: y5cVWPD5G3mHKQE+UVuYKw

SARA GRUNDSTRÖM
Sekreterare

2022-10-13 11:12

Serienummer: JyW2GlrWj243i3H0RDqFWQ

KJELL ÖJERYD
Ordförande

2022-10-14 11:31

Serienummer: gLBBPOe8vlc1N67qIIBjQQ

KATARINA LÖVGREN
Justerare

2022-10-15 11:42

Detta dokument är signerat med Visma Addos tjänst för digital signering. 
Certifikat i detta dokument är säkra och validerade med hjälp av de 
matematiska hashfunktionerna i originaldokumentet.

Dokumentet är låst för ändringar och har en tidsstämpel med ett certifikat 
från en pålitlig tredje part. Alla kryptografiska signeringscertifikat är 
inbäddade i PDF-filen och kan användas för godkännande i framtiden.

Hur man verifierar att dokumentet är i original
Detta dokument är skyddat med ett Adobe CDS-certifikat. När du öppnar 
dokumentet i Adobe Reader ser du att det är certifierat i Visma Addos 
signeringstjänst. Detta garanterar att  innehållet i dokumentet är 
oförändrat.

Du kan verifiera de kryptografiska signeringscertifikaten i dokumentet med 
Visma Addos validator på denna webbsida 
https://vismaaddo.net/WebAdmin/#/NemIdValidation
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Utöver detta dokument kan ett eller flera dokument och bilagor höra till försändelsen.
Alla dokument i försändelsen är listade nedan. I aktivitetsloggen
står alla åtgärder som relaterar till signeringen av dokumentet.

Dokument i försändelsen

Detta dokument
Au221011 90-101.pdf

Ovanstående dokument och bilagor som lämnats in i signerad form har 
skickats till alla parter via e-post eller en nedladdningslänk. 
Undertecknaden är ansvarig för nedladdning och säker lagring av 
dokument och bilagor.

Ladda ner dokument
Om du som undertecknare har fått en länk där du kan ladda ner 
dokumenten kommer den att vara giltig i upp till 10 dagar efter 
mottagande. Därefter kommer dokumenten att raderas från Visma Addo.

Aktivitetslogg för dokument

Aktivitetslogg för dokumentet
2022-10-13 11:10 Underskriftsprocessen har startat
2022-10-13 11:10 Underskriftsprocessen har startat
2022-10-13 11:10 Underskriftsprocessen har startat
2022-10-13 11:10 En avisering har skickats till Kjell Öjeryd
2022-10-13 11:10 En avisering har skickats till Katarina Lövgren
2022-10-13 11:10 En avisering har skickats till Sara Grundström
2022-10-13 11:11 Autentiseringssidan har nåtts av Sara Grundström från IP-adress: 81.8.x.x
2022-10-13 11:12 Dokumentet öppnades via länken som skickades till Sara Grundström
2022-10-13 11:12 SARA GRUNDSTRÖM har signerat dokumentet Au221011 90-101.pdf via BankID Sverige (Unikt ID: 

y5cVWPD5G3mHKQE+UVuYKw)
2022-10-13 11:12 Alla dokument har undertecknats av Sara Grundström
2022-10-14 11:10 Meddelande har skickats till mottagaren, Kjell Öjeryd
2022-10-14 11:10 Meddelande har skickats till mottagaren, Katarina Lövgren
2022-10-14 11:30 Autentiseringssidan har nåtts av Kjell Öjeryd från IP-adress: 85.8.x.x
2022-10-14 11:30 Dokumentet öppnades via länken som skickades till Kjell Öjeryd
2022-10-14 11:31 KJELL ÖJERYD har signerat dokumentet Au221011 90-101.pdf via BankID Sverige (Unikt ID: 

JyW2GlrWj243i3H0RDqFWQ)
2022-10-14 11:31 Alla dokument har undertecknats av Kjell Öjeryd
2022-10-15 11:10 Meddelande har skickats till mottagaren, Katarina Lövgren
2022-10-15 11:38 Autentiseringssidan har nåtts av Katarina Lövgren från IP-adress: 46.236.x.x
2022-10-15 11:39 Dokumentet öppnades via länken som skickades till Katarina Lövgren
2022-10-15 11:42 KATARINA LÖVGREN har signerat dokumentet Au221011 90-101.pdf via BankID Sverige (Unikt ID: 

gLBBPOe8vlc1N67qIIBjQQ)
2022-10-15 11:42 Alla dokument har undertecknats av Katarina Lövgren

Visma Addo
Visma Consulting • Gærtorvet 1-5 • 1799 Copenhagen V • Denmark

addo@visma.com • www.visma.dk/addo
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   Sida 1 
 


 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Rätt utdraget intygar 
och juridiskt bindande  


Sammanträdesprotokoll kommunstyrelsens 
allmänna utskott 2022-10-11 


Plats och tid Kommunhuset, sessionssalen och digitalt, tisdag 11 oktober 2022, 
klockan 08:30-12.01 


 
Beslutande Kjell Öjeryd (v) 
 Pia Sjöberg (s) 
 Katarina Lövgren (s), digitalt 
 
Tjänstgörande ersättare Inger Stenlund (v), tjänstgör för Kjellan Grundström (v) 
 Carina Selbrand (c), tjänstgör för Kristina Axelsson (c) 
Ersättare Jan Lövgren (s), digitalt 
 
Övriga deltagare Mats Engman, kommunchef 


Sara Grundström, kommunsekreterare 
Marie Strinnholm, HR-Chef §§ 93-94, 96 
Simon Sundström, Teknisk chef § 94 
Erika Hjukström, Chef Utveckling §§ 94, 99-100 
Johan Svensson, Beredskapssamordnare§ 95 


 
Utses att justera Katarina Lövgren (s) 
 
Justeringens tid och plats Protokollet justeras digitalt, information om datum för signering 


återfinns på sista sidan. 
 
Underskrifter Sekreterare Sara Grundström Paragrafer 90-101 
   
 Ordförande Kjell Öjeryd (v) 
   
 Justerande Katarina Lövgren (s) 
__________________________________________________________________________________ 
 
 BEVIS/ANSLAG 
 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Kommunstyrelsens allmänna utskott 
Sammanträdesdatum 2022-10-11 Paragraf 90-101 


Datum för anslagets uppsättande  Anslaget tas ner efter   


Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset, kanslienheten 
 
Underskrift  
 Sara Grundström 







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 


 Datum Sida 
 2022-10-11 2 
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


Au § 90    
 
Fastställande av ärendelistan 
 
Allmänna utskottets beslut 
Ärende Uppföljning investeringsprojekt, stryks från dagens ärendelista. Den 
fastställs därefter enligt följande; 
 
1. Mötets öppnande 
2. Upprop 
3. Val av justerare 
4. Meddelanden 
5. Information ordförande och kommunchef 
6. Personalärende 2022 2022/38 
7. Budgetuppföljning  
8. Information från beredskapssamordnare  
9. Medel till lärarlönelyftet 2016/345 
10. Medborgarförslag – Bygga cykelbana pumptrack 2021/508 
11. Kommunens mål 2023 2022/457 
12. Handlingsplan Bygdemedel 2023 2022/461 
13. Letter of intent Swedish Lapland Visitors Board 2022/349 
14. Sammanträdesdagar 2023 2022/436 
 







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 


 Datum Sida 
 2022-10-11 3 
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


Au § 91    
 
Meddelanden 
 
Allmänna utskottets beslut 
Lägger meddelandena till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Förteckning över inkomna meddelanden; 


 
1. Länsstyrelsen - Beslut om tillstånd till ingrepp i fornlämning för 


delundersökning av härdar i Sorsele, handlingsid 2022.4447. 
2. Regeringskansliet - Uppdrag att vidta energibesparingsåtgärder inom den 


statliga förvaltningen, handlingsid 2022.4705. 
3. Vattenmyndigheten - Beslut om förvaltningsplaner och åtgärdsprogram för 


vatten 2022-2027, handlingsid 2022.4624. 
 
 







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 


 Datum Sida 
 2022-10-11 4 
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


Au § 92    
 
Informationer 
 
Allmänna utskottets beslut 
Informationerna noteras. 
 
Kommunchefen informerar bland annat om; 
− Varit på mycket trevligt möte till Ammarnäs och träffat pensionärerna där. 


De kom med både negativ och positiv kritik. Informerade om rekryteringar. 
Den verksamhet som syns mest är teknisk verksamhet och där har det pågått 
rekryteringar och det har märkts. 


− Bilupphandling – Vårt avtal går ut till nästa höst och avser i första hand 
personbilarna inom hemtjänsten. Haft ett inledande möte med 
upphandlingsfunktionen igår och målsättningen är att upphandla elbilar. 
Kommer även att bli så då servicebilarna ska upphandlas. Elbilar inom 
omsorgen kan leda till vissa verksamhetsförändringar för att det ska fungera. 


− Har en elupphandling på gång. Kommunen har en förbrukning på 4,2-4,3 
miljoner kwh per år. Tar hjälp av en specialist på elupphandling. 


− Arbetsmiljöutbildning med alla chefer och skyddsombud förra veckan. 
− Fått möjlighet att nominera årets vardagshjälte och kommunen lämnade 


förslag på ett antal kandidater. Det blir Sorsele SK som utses till årets 
vardagshjälte på grund av deras arbete i vintras för insamling av medel till 
krigsoffren i Ukraina. 


− Arena Sorsele – Gjorde förra veckan klart med en projektledare som 
kommer att starta upp i november. Känns bra. Startdatum är då snön är 
borta, då ska spaden i jorden. Upphandlingen kommer att påbörjas efter 
årsskiftet. 


 
Ordförande informerar bland annat om; 
− Har träffat pensionärerna i Ammarnäs tillsammans med kommunchefen. Det 


var fullsatt. De har funderingar om lokalen och när det blir flytt till skolan. 
De har fått löfte om att få vara delaktiga i processen då skolan ska byggas 
om. Budgeten för ombyggnation är flyttad till 2023, så inget kommer att 
hända innan dess. Förutsättningarna har förändrats med bland annat fler 
elever. Projektet kan därför se annorlunda ut nu än tidigare. Viktigt att de får 
veta att de får vara kvar, de vill ha ett nytt hyresavtal med ny innebörd. Det 
kom även upp andra saker till exempel Trafikverkets ansvar med 
upprensning längs riksväg 363 så att man ser älven bättre. Sopor kom upp 
samt ett staket som ramlat ihop vid återvinningsstationen för tre år sedan 
och som ännu inte är åtgärdade. Detta är ett irritationsmoment och måste 
åtgärdas snarast. Håller med pensionärerna och uppmanar dem att fortsätta 
driva deras frågor. 


− Spelmanstämma är invigd. Deltog där tillsammans med fritids- och 
kulturchefen. Mycket folk, även om det inte var så mycket Sorselebor. Ser  
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 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 


 Datum Sida 
 2022-10-11 5 
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


Au § 92, forts. 
 
att vissa delar av föreningslivet har haft svårt att återhämta sig efter 
pandemin, men Sorsele spelmän är aktiva på grund av eldsjälar som Carina 
Bergström. 


− Varit ett frukostmöte på Sorsele Buss och Taxi. Tanken är att det ska vara 
frukostmöte en gång per månad och nästa gång är då eleverna ska ha Prao. 
Sorsele Buss har investerat mycket i nya lokaler och tre nya bussar. De har 
för avsikt att köra flygtransfern med en elbil. 
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 Datum Sida 
 2022-10-11 6 
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


Au § 93   Dnr 2022/38-029 
 
Personalärenden 
 
Allmänna utskottets beslut 
− HR-chefen får mandat att fortsätta utreda samarbetet för gemensam 


löneadministration och system med Dorotea och Åsele med gemensamt 
lönesystem. 


− I övrigt noteras informationen. 
 
Ärendebeskrivning 
Åtgärdsplaner: 
− Återkoppling 
− Rapporter (sjuktal, semestersaldon) 
− Pågående frågor (Inspektion av arbetsmiljöverket, utbildning arbetsmiljö, 


utbildning av nya chefer, kompetensförsörjning, Samverkansavtal, 
lönekartläggning) 


− Rekrytering 
− Framtida frågor (sjukfrånvaro löneadministration) 


 
Sjukfrånvaro 
Sjukfrånvaro i hela kommunen: 
Januari-september 2022 2021    
Total sjukfrånvaro 6,7 % 6,9 % 
Korttidsfrånvaro 2,6 % 1,7 % 
Långtidsfrånvaro 4,1 % 5,2 % 
 
Sjukfrånvaro per verksamhet januari-september 2022: 
Stödverksamheten  3,6 % 
Tekniska verksamheten 5,1 % 
Utvecklingsverksamheten 6,6 % 
Omsorgsverksamheten  5,0 % 
Utbildningsverksamheten 8,6 % 
Samhällsbyggnadsverksamheten 1,6 % 
 
Dagsbild:  
6,8 % (16 medarbetare frånvarande) med orsak stressrelaterade besvär, 
förkylning och allmänna sjukdomsbesvär. Åtgärd är tydlig rutin för chefen om 
hur man behöver vidta åtgärder, utbildning och information till våra chefer 
under hösten enligt ny policy, riktlinje och rutin samt påminnelse från HR-chef 
till berörd chef. 
 
Pågående frågor 
− Inspektion av Arbetsmiljöverket – klart och godkänt. 
− Utbildning arbetsmiljö – genomförd. 
− Utbildning av nya chefer – löpande. 
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Au § 93, forts. 
 


− Översyn av samverkansavtalet – första träff 26 oktober. 
− Kompetensförsörjning – nu och på sikt. 
− Fortsatt översyn och framtagande av styrdokument och riktlinjer 


(exempelvis riktlinje för ledighet) – pågående (hela personalpolitiska 
handlingsprogrammet). 


− Upphandling företagshälsovård – upphandlingen ligger ute nu. 
Anbudsöppning 24 oktober. Förhandling med kommunal 1 november.  


− Lönekartläggning – ej påbörjad ännu på grund av resursbrist. 
 
Lönesystem 
Avtal ”drift och underhåll” – löper ut vid årsskiftet. Nuvarande samarbete 4-
klövern (Sorsele, Åsele, Dorotea, Vilhelmina). 
 
Beslutsunderlag 
Bildspel och muntlig information från HR-chef Marie Strinnholm 
 
Förslag till beslut 
Kjell Öjeryd (v) – HR-chefen får mandat att fortsätta utreda samarbetet för 
gemensam löneadministration och system med Dorotea och Åsele med 
gemensamt lönesystem. Övrig information noteras. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
HR-Chef 
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Au § 94 Dnr 2022/ 
 
Budgetuppföljning 
 
Allmänna utskottets beslut 
Godkänner budgetuppföljningen och uppmanar verksamheterna till fortsatt 
återhållsamhet. 
 
Ärendebeskrivning 
Allmänna utskottet är ansvarigt för budgetuppföljning gällande stöd, teknisk 
och utvecklings verksamheten. 
 
Budgetuppföljning för perioden januari till augusti: 
Allmänna verksamheten – Störst positiv avvikelse mot budget har bredband 
med +241 000 kronor och ekonomikontoret med +213 000 kronor. Störst 
negativ avvikelse mot budget har Länstrafiken med -1 830 000 kronor. Totalt 
beräknas verksamheten få ett underskott på året med -610 000 kronor mot 
budget. 
 
Utvecklingsverksamheten – Störst positiv avvikelse mot budget har kommunal 
medfinansiering projekt med +285 000 kronor och näringslivsenheten med 
+231 000 kronor. Störst negativ avvikelse mot budget har projektkontor 
med -1 318 000 kronor och lärcentrum med -343 000 kronor. Totalt beräknas 
verksamheten få ett underskott på året med -897 000 kronor. 
 
Tekniska verksamheten – Störst positiv avvikelse mot budget har lokaler vård 
och omsorg med +700 000 kronor och lokaler pedagogisk verksamhet med 
+500 000 kronor. Störst negativ avvikelse mot budget har vinterväghållning 
med -900 000 kronor och affärs- och industrilokaler med -541 000 kronor. 
Totalt beräknas verksamheten få ett överskott på året med +150  000 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information från HR-chef Marie Strinnholm, teknisk chef Simon 
Sundström, utvecklingschef Erika Hjukström och kommunchef Mats Engman 
 
Förslag till beslut 
Kjell Öjeryd (v) - Godkänner budgetuppföljningen och uppmanar 
verksamheterna till fortsatt återhållsamhet. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
 
 
Beslut sänds till: Berörd verksamhetschef, ekonomienheten  
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Au § 95   Dnr 2022/ 
 
Information från beredskapssamordnare 
 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Beredskapssamordnare information bland annat om; 
Överenskommelse om krisberedskap 2019-2022 


− Risk- och sårbarhetsanalys 
− Planering 
− Geografiskt områdesansvar 
− Utbildning och övning 
− Rapportering 


 
Överenskommelse om civilt försvar 2018-2020 (reviderad till 2022) 


− Kompetenshöjning gällande totalförsvar 
− Säkerhetsskydd 
− Krigsorganisation och dess bemanning 
− Ledning 
− Geografiskt områdesansvar 
− Rapportering 


 
Beslutsunderlag 
Muntlig genomgång och bildspel av beredskapssamordnare 
 
Förslag till beslut 
Kjell Öjeryd (v) - Att notera informationen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
 
 
Förslag sänds till: Beredskapssamordnaren 
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Au § 96   Dnr 2016/345-024 
 
Medel till lärarlönelyftet 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
− Alla lärare med legitimation ska fortsatt få lärarlönelyft under 


verksamhetsåret 2023. Ingen ändring görs av utbildningsverksamhetens 
befintliga ram. Medlen ska således tas ur befintlig driftsbudget. 


− Årlig uppföljning av lärarlönelyftet ska ske. 
− Beviljas tom år 2024. 
 
Ärendebeskrivning 
År 2016 beslutade man i Sorsele kommun att alla legitimerade lärare skulle 
uppbära lärarlönelyft så länge som kommunen får statsbidrag för 
lärarlönelyftet. Se bilaga 1 och bilaga 2.  
 
I budgetpropositionen för 2022 aviserade regeringen att lärarlönelyftet skulle 
flyttas till likvärdighetsbidraget för att minska den administrativa bördan för 
huvudmän. Utifrån detta så beslutade budgetberedningen under våren att 
minska utbildningsverksamhetens totala budgetram för år 2023 motsvarande 
det belopp man tillskjutit för att ge alla legitimerade lärare lärarlönelyft. En 
summa som uppgick till 460 000 kronor.  
 
Det har uttryckts oro över den föreslagna flytten av medel, och regeringen har 
lyssnat till den. Regeringen har därför fört samtal med representanter för bland 
annat fackförbund, huvudmän, skolmyndigheter och Sveriges Kommuner och 
Regioner. 
 
2022-06-15 aviserade regeringen att de har för avsikt är att låta medlen ligga 
kvar i lärarlönelyftet tills en översyn gjorts av lärarlönelyftet och andra riktade 
statsbidrag inom skolområdet. Regeringen kommer nu att göra en översyn av 
strukturen för de olika anslagen och statsbidragen som ingår i dem. Därför är 
regeringens avsikt att låta medel för lärarlönelyftet ligga kvar som tidigare för 
det kommande läsåret 2023/2024. 
 
Regeringen avser att återkomma med förslag på hur konstruktionen av 
lärarlönelyftet och andra riktade statsbidrag på skolområdet bör se ut för att 
bidragen på bästa sätt ska nå sina syften. 
 
Detta betyder att budgetberedningens beslut att ta bort medlen för 
lärarlönelyftet strider mot tidigare politiskt fattat beslut om att samtliga 
legitimerade lärare ska ges lärarlönelyft utifrån förutsättningen att man får 
bidraget från staten.  
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Au § 96, forts. 
 
Lärarlönelyftet kostar ungefär en miljon kronor årligen för Sorsele kommun 
och det statliga bidraget har de senaste tre åren varit:  


- 2021: 499 229 kronor 
- 2020: 548 906 kronor 
- 2019: 596 000 kronor 


 
År 2019 beslutade kommunstyrelsen efter ett förslag från skolchefen att rektor 
ska få avgöra om ett lärarlönelyft ska utgå eller ej. Detta är dock ingenting som 
tagits till praktiken. Det vill säga att samtliga legitimerade lärare har, oaktat 
arbetsinsats, har fått lärarlönelyftet. Se bilaga 3 och bilaga 4. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande HR-chef 2022-09-27 
Synpunkter Lärarnas riksförbund 
Kommunstyrelsen 2022-09-13 § 132 
Kommunstyrelsen 2019-10-29 § 136 
Social- och utbildningsutskottet 2019-08-27 § 78 
Kommunstyrelsen 2017-11-15 § 176 
Kommunstyrelsen 2016-11-08 § 119 
 
Förslag till beslut 
HR-chef - Enligt önskemål presenteras två förslag till beslut, enligt nedan: 
1. Alla lärare med legitimation ska fortsatt få lärarlönelyft under 


verksamhetsåret 2023. Ingen ändring görs av utbildningsverksamhetens 
befintliga ram. Medlem ska således tas ur befintlig driftsbudget.  


2. Upphäv tidigare politiskt beslut som medger att alla lärare med 
lärarlegitimation ska ha lärarlönelyft och följ Skolverkets riktlinjer om vem 
som är berättigad lönelyftet. Ansvarig rektor får i uppdrag att göra 
avvägning och bedömning i frågan om vem som ska tilldelas lärarlönelyft 
eller inte utifrån givna kriterier. 


 
Kjell Öjeryd (v) – Enligt förslag 1 med årlig uppföljning av lärarlönelyftet. 
Beviljas tom år 2024. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att allmänna utskottet beslutar enligt förslag 1 med Öjeryds 
tillägg. 
  
 
Förslag sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 97   Dnr 2021/508-106 
 
Medborgarförslag – Bygga cykelbana pumptrack 
 
Allmänna utskottets beslut 
Ärendet återremitteras för vidare beredning. Utred bland ungdomar om det 
finns ett intresse för en bana, vad är kostnaden för banan, bidragsmöjligheter 
och lokalisering. 
 
Ärendebeskrivning 
Kultur- och fritidsenheten har fått i uppdrag att besvara inkommit 
medborgarförslag avseende att bygga en pumptrack/cykelbana. 
Förslagsställaren menar att det finns sådana anläggningar i många andra 
kommuner och att det därför också borde göra så även i Sorsele. En 
pumptrack/cykelbana skulle också vara motiverat genom att det får 
ungdomarna i rörelse vilket kommunen eftersträvar menar frågeställaren. 
 
Beslutsunderlag 
Kultur- och fritidschefens tjänsteutlåtande 2022-09-23 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 45 
Kommunfullmäktige 2021-11-08 § 87 
Medborgarförslaget 
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidschefen - Att avslå medborgarförslaget utifrån verksamhetens 
ståndpunkt. 
Pia Sjöberg och Katarina Lövgren (s) – Föreslår att medborgarförslaget tas 
emot för vidare utredning. Förslagsställaren ska inte hänvisas att ta kontakt 
med föreningslivet. 
Kjell Öjeryd (v) – Ärendet återremitteras för vidare beredning. Utred bland 
ungdomar om det finns ett intresse för en bana, vad är kostnaden för banan, 
bidragsmöjligheter och lokalisering. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att allmänna utskottet beslutar enligt eget förslag. 
 
 
Förslag sänds till: 
Kultur- och fritidschef 
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Au § 98   Dnr 2022/457-011 
 
Kommunens mål 2023 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
Anta uppdaterade mål för 2023. 
 
Ärendebeskrivning 
Inför 2023 så behöver kommunstyrelsen och kommunfullmäktige uppdatera 
målen för 2023. För att inte röra till det allt för mycket föreslås målen inte 
ändras nämnvärt. Det pågår ett arbete med att definiera mål i projekt 
”Sorkinera” som ni känner till. Efter det att resultat från projektet presenterats 
kommer troligtvis målen att uppdateras för att göra det tydligare. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2022-09-29 
Verksamhetsövergripande mål 2023 
 
Förslag till beslut 
Kommunchef - Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta 
uppdaterade mål för 2023. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
 
 
Förslag sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 99   Dnr 2022/461-106 
 
Handlingsplan Bygdemedel 2023 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Godkänna handlingsplanen för år 2023 och skicka den till Länsstyrelsen 
Västerbotten för fastställande. 
 
Ärendebeskrivning 
Bygdemedel är ersättning till de bygder som påverkats av utbyggnaden av 
vattenkraft. Medel som inte behöver avsättas till rennäringen och att ersätta 
skador som orsakats av vattenkraften kan sökas av kommuner och ideella 
föreningar. 
 
Kommunen ska för varje nytt år upprätta en handlingsplan för hur 
bygdemedlen ska användas i kommunen under året och inlämnas till 
Länsstyrelsen i Västerbotten senast 30 november året innan. Handlingsplanen 
fastställs av Länsstyrelsen. Kommunstyrelsen tar i handlingsplanen beslut om 
prioriteringar och medelsramar 
 
Beslutsunderlag 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 2022-09-30 
Handlingsplan bygdemedel 2023 
 
Förslag till beslut 
Utvecklingschef - Godkänna förslaget handlingsplanen för år 2023 och skicka 
den till Länsstyrelsen Västerbotten för fastställande. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
 
 
Förslag sänds till: 
Kommunstyrelsen  
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Au § 100   Dnr 2022/349-841 
 
Letter of intent Swedish Lapland Visitors Board 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
− Säger ja till och skriva under Letter of Intent som innebär att Sorsele 


kommun har en vilja att ställa resurser till förfogande i ett framtida bolag i 
syfte att fortsätta utveckla besöksnäringen i kommunens geografiska 
område. 


− Säger nej till de medfinansieringsmodeller som presenteras med synpunkter 
enligt tjänsteskrivelsen. Storleken på de resurser som ska ställas till 
förfogande måste bli väsentligt lägre innan en ekonomisk medfinansiering 
kan bli aktuell. 


 
Ärendebeskrivning 
Besöksnäringen är viktig. Det är ofta en mer jämställd bransch än traditionell 
industri. Det finns god potential att skapa nya/andra typer av arbetstillfällen 
och bidrar till attraktiv livsmiljö i området. Den ger nya investeringar och mer 
skatteintäkter samt bidrar till både fritidsresor och affärs- och arbetsrelaterade 
besök. 
 
Swedish Lapland (SWL) har drivit sin verksamhet till största del via externt 
finansierade projekt och ser nu ett behov att hitta en långsiktig finansiering i 
bolagsform, ett bolag som ska stå för lokal och regional förankring samt vara 
den samordnande och ledande kraften för att uppnå övergripande 
målsättningarna. 
 
Övergripande mål: 
− Attrahera fler besökare till de kommuner som är delägare i bolaget 
− Öka omsättningen inom besöksnäringen i detta område 
 
Swedish Lapland har tagit fram förslag till finansiering och upplägg för bolaget 
och Sorsele kommun ska ta ställning till om man vill delta i processen framåt 
och om det finns synpunkter på organisations- och finansieringsmodellen. 
Enligt förslaget ska kommunerna finansiera en lokal resurs för affärsutveckling 
av besöksnäring samt medfinansierar tillsammans med regionerna 
gemensamma spetskompetenser och verksamhetsstöd. Ett antal förslag har 
presenterats: 
 
− Bryggfinansiering för att i lugn och ro arbeta vidare med bolagsbildning och 


finansieringsfrågor. Max två år. Här dras budgeten ner vilket innebär att 
verksamheten inte utför och levererar alla tjänster som bolaget tidigare gjort. 
Vid full finansiering ska det finnas 100% anställd på varje ort och en halvtid 
avdelas för lokalt arbete och en halvtid för regionala arbetet. SWL anställer 
personen. 
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Au § 100, forts. 
 
− Grundfinansiering – behövs en budget på 30 miljoner där kommunerna står 


för 2/3 och regionerna för 1/3 totalt 500 000 kronor per år för Sorsele 
kommun 


− Alternativt lägre grundfinansiering, totalt 23 miljoner. Resultatet blir mindre 
lokala resurser. Mer fokus företagsnära arbetet. Resmålets och företagens 
synlighet blir mindre och minskad potential att attrahera fler besökare. 
Totalt för Sorsele kommun 361 000 kronor per år  


 
SWL står som arbetsgivare för lokalt anställd personal. 
 
Mest troligt säger Region Västerbotten nej till medfinansiering som ligger på 
2,3 miljoner oavsett typ av finansiering. Det betyder att Skellefteå och Sorsele 
kommun, som är de två kommuner som ligger i Västerbotten, förutom sin egen 
finansiering även måste finansiera Region Västerbottens del. Region 
Västerbotten har signalerat att de har fullt fokus på uppdraget att utveckla det 
egna länet och finansiera det egna ”Region Västerbotten Turism”. Vad gäller 
basfinansieringen av SWL med kärnverksamhet i Norrbotten upplevs svalt. 
Region Norrbotten finansierar inte heller näringslivsutveckling i annat län. 
 
Beslutsunderlag 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 2022-09-30 
Förtydligande om frågan kring Letter of Intent 
Letter of Intent och brygga 
SLVB_Affärsplan 2022-2025 
Ägarprocessen i sammanfattning juni 22 
 
Förslag till beslut 
Utvecklingschef - Att säga ja till och skriva under Letter of Intent som säger att 
Sorsele kommun har en vilja att ställa resurser till förfogande i ett framtida 
bolag i syfte att fortsätta utveckla besöksnäringen i det geografiska område 
som kommunen är. Att säga nej till de medfinansieringsmodeller som 
presenteras med synpunkter enligt tjänsteskrivelsen. Storleken på de resurser 
som ska ställas till förfogande måste bli väsentligt lägre innan en ekonomisk 
medfinansiering kan bli aktuell. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
 
 
Förslag sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 101   Dnr 2022/436-006 
 
Sammanträdesdagar 2023 
 
Allmänna utskottets beslut 
Sammanträdesdagar fastställs enligt följande: 
7 februari, 11 april, 30 maj, 29 augusti, 10 oktober, 21 november. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige, nämnder och utskott ska fastställa sammanträdesdagar 
för kommande år. Eftersom utskotten sammanträden ska ligga i anslutning till 
kommunstyrelsen, ska de själva fatta beslut om sina sammanträdesdagar efter 
det att kommunstyrelsen fattat beslut. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 
Kommunstyrelsen 2022-09-13 § 154 
Kommunfullmäktige 2022-09-26 § 107 


 
Förslag till beslut 
Kommunsekreteraren - Sammanträdesdagar fastställs enligt följande: 
7 februari, 11 april, 30 maj, 29 augusti, 10 oktober, 21 november. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Hemsidan 
Kommunledningsgruppen 
Kansliet 
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